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Voorstel aan het AB
Van DB ID-nummer WBL-1816763946-179

Portefeuillehouder P. van der Broeck/ A. Jansen/ R. Sleijpen

Onderwerp Vaststellen besluiten AB schriftelijke ronde 1 april 2020

Datum vergadering 6 mei 2020 Agendapunten 
nr. 2

Voorstel:
Overeenkomstig het voorstel van het Dagelijks Bestuur:
1. In te stemmen met de tijdens de twee schriftelijke vragenrondes gegeven antwoorden.
2. In te stemmen met:

a. De besluitenlijst van de vergadering Algemeen Bestuur d.d. 18 december 2019 (agendapunt 2)
b. Vaststellen/wijzigen/afsluiten investeringskredieten (agendapunt 3.1)
c. Directierapportage Q4 2019 (agendapunt 3.2)
d. Drempelbedragen voor inkoop en aanbestedingen voor financieel mandaat 2020-2021 

(agendapunt 3.3)
e. Vergaderplanning (agendapunt 3.4)
f. Gunningsvoorstel EU-aanbesteding accountantscontrole 2020-2023 (agendapunt  3.5)

Toelichting:
Vanwege de Coronacrisis was een fysieke, openbare AB vergadering op 1 april 2020 niet mogelijk. De 
vergadering is daardoor noodgedwongen schriftelijk gehouden. 

In de eerste vragenronde zijn door de heren Breugelmans en Dupont, en Litjens, (Fractie Waterbelang), 
vragen gesteld, welke op 14 april 2020 schriftelijk zijn beantwoord (bijlage 1).

In de tweede vragenronde zijn door de heer J. Houwen (Fractie Bedrijven) en de heren Breugelmans en 
Dupont (Fractie Waterbelang), vragen gesteld, welke op 24 april 2020 schriftelijk zijn beantwoord (bijlagen 2 
en 3).

Voor een toelichting zij verwezen naar de beantwoording van de schriftelijke vragen zijn als bijlagen 1 tot en 
met 3 aan dit voorstel gehecht. 

Vanwege de vereiste openbaarheid van de vergadering wordt het Algemeen Bestuur verzocht om de tijdens 
de schriftelijke AB-vergadering genomen besluiten vast te stellen. 

Onderwerp/voorstel 5.1 (Overzicht ziekteverzuim 2015-2019 en de trend) is voor kennisgeving aangenomen.

Risico’s
n.v.t.

Financiële consequenties:
n.v.t.

Overzicht genomen besluiten:
n.v.t.
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Overzicht externe effecten:
n.v.t.

Communicatie:
n.v.t.

Ondernemingsraad:
n.v.t.

Evaluatie en borging:
n.v.t.

De directeur, De voorzitter,

ing. E.M. Pelzer MMO drs. ing. P.F.C.W. van der Broeck

Vastgesteld door het Algemeen Bestuur d.d. …………

De directeur, De voorzitter,

ing. E.M. Pelzer MMO drs. ing. P.F.C.W. van der Broeck



Beantwoording vragen AB

Van Sector Bedrijfsondersteuning/Operatie en 
onderhoud/Strategie en Innovatie ID-nummer

WBL-1589135748-1086

Portefeuillehouder

Onderwerp Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.

Agendapuntnr. Datum 8 april 2020

Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL vergadering van 1 april jl. per agendapunt.

Inbreng Fractie Waterbelang (Wb) de heren Breugelmans en Dupont, en dhr. Litjens
AB WBL 1 april 2020

Agendapunt 2.
Vaststellen Besluitenlijst vergadering Algemeen Bestuur d.d. 18 december 2019 + onderwerpenlijst
Specifiek: Besluitenlijst
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag vanuit de heren Breugelmans en Dupont:
Hebben we de uitkomsten van het onderzoek inzake ‘schade Horst a/d Maas’ al ontvangen? Als dat 
nog niet zo is, dan zouden we deze graag willen ontvangen.

Respons: 
Voor wat betreft de problematiek Horst aan de Maas kan ik het volgende berichten.
Vanuit de kant van WBL heeft er een uitgebreid onderzoek plaatsgevonden naar wat er gebeurd is, 
wat de onderliggende oorzaak is geweest, welke gevolgen dat heeft gehad, hoe de casus is 
gemanaged en welke maatregelen er genomen moesten worden om herhaling te voorkomen. Er is 
bekeken of en zo ja wat er verandert moet worden in de werk- en of handelswijzen. Dit heeft geleid tot 
enkele bijstellingen die er toe moeten bijdragen dat een herhaling niet meer mogelijk is. Er is niet een 
totaalrapport opgesteld waarin de aspecten zijn vastgelegd. Toegezegd wordt dat dit rapport alsnog 
wordt opgesteld. 
 
Voor wat betreft een onderzoek naar de gevolgschade speelt WBL geen rol. Er heeft door WBL wel 
afstemming plaatsgevonden met de afdeling handhaving van WL inzake de mogelijke schade die een 
gevolg zou zijn van het niet optimaal werken van het gemaal. De resultaten van het onderzoek zijn 
niet gedeeld met WBL



Agendapunt 2.
Vaststellen Besluitenlijst vergadering Algemeen Bestuur d.d. 18 december 2019 + onderwerpenlijst
Specifiek: Onderwerpenlijst
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag vanuit de heren Breugelmans en Dupont:
De tekorten op de slibverwerking werden in eerste instantie volledig toegewezen aan het 
disfunctioneren van de slibdroger. Uit de laatste 4 wekelijkse rapportage blijkt nu dat er ook andere 
problemen spelen o.a. stagnatie afzet slibkorrels, landelijke afzetproblemen ontwaterd slib. 

Respons: 
In de mededeling aan het AB d.d. 13-11-2019 is melding gemaakt van het feit dat er sprake was van 
een onvoorziene omstandigheid: 
Cementfabriek CBR Lixhe1 (afnemer van onze slibkorrels) heeft ons met meerdere, onverwachte, 
innamestops geconfronteerd door problematiek binnen hun eigen productieproces. Gevolg hiervan is 
het volledig aanspreken van onze opslagcapaciteit en uiteindelijk het meermaals stopzetten van onze 
eigen droger. Dientengevolge komt het ontwaterd slib dat niet verwerkt kan worden door de droger, in 
duwboten terecht, of gaat rechtstreeks naar onze vaste verwerker van ontwaterd slib. De extra 
afname door onze vaste verwerker van ontwaterd slib (Indaver) voorkomt een stijging van het aantal 
duwboten. Echter, we bouwen door de innamestops bij CBR Lixhe de boten minder snel af. Daarnaast 
betalen wij een aanzienlijk hoger tarief aan Indaver voor de extra verwerking van ontwaterd slib.

In de mededeling aan het AB d.d. 23-12-2019 is hierover een update opgenomen.

Vraag vanuit de heren Breugelmans en Dupont:
Wat zijn de gevolgen voor het jaar 2020?

Respons: 
In de mededeling aan het AB d.d. 27-02-2020 is een doorkijk gegeven naar 2020. Diverse acties zijn 
nader toegelicht. Zoals beschreven in de mededeling heeft WBL ook voor 2020 een uitdaging om 
binnen de financiële kaders te blijven. WBL zal in de bedrijfsvoering 2020 zoeken naar verbeterslagen 
die de veronderstelde overschrijding in de begroting mogelijk kunnen voorkomen

Daarnaast is nog onduidelijk welk effect de Coronacrisis zal hebben op de begroting 2020 en het 
investeringsprogramma 2020. In de periodieke directierapportage en of tussentijdse rapportage wordt 
het AB geïnformeerd. 

Agendapunt 2.
Vaststellen Besluitenlijst vergadering Algemeen Bestuur d.d. 18 december 2019 + onderwerpenlijst
Specifiek: Onderwerpenlijst
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Opmerking vanuit de heren Breugelmans, Dupont en Litjens:
We hebben in januari en februari geen 4 wekelijkse rapportage ontvangen. In het 1ste kwartaal alleen 
de rapportage d.d. 27-02 ontvangen 24-03. 

Respons:
Het DT heeft de keuze gemaakt om gedurende de jaarafsluiting geen update te sturen maar te 
wachten totdat het boekjaar was afgesloten. Dit met als doel om in zowel de Directierapportage Q4 
2019, de jaarrekening 2019 als ook in de mededeling aan het AB Slibproblematiek hetzelfde 
exploitatieresultaat te presenteren.
Er is verzuimd om dit eenduidig kenbaar te maken. Tijdens de jaarsluiting muteren de voorlopige 
cijfers op basis van zowel verwerking van facturen, opschoning verplichtingen en definitieve bepaling 
van de balansposities. Daarnaast ijlen er altijd effecten nog na die uiteindelijk ook het resultaat 
bepalen.



Agendapunt 3.1
Vaststellen/wijzigen/afsluiten investeringskredieten
Specifiek: Investeringskredieten
Portefeuillehouder: Remy Sleijpen
Opmerking vanuit de heren Breugelmans, Dupont en Litjens:
(Akkoord bevonden door de heren Breugelmans en Dupont m.u.v. onderstaande opmerking).
Nog steeds gebruikt men de term uitgavenbudget. Afspraak sinds 18-12-2019 (zie besluitenlijst 3.2) te 
spreken over investeringsbudget. Een uitgavenbudget gaat niet over investeringen, maar over 
uitgaven binnen de exploitatie.

Respons: 
Deze omissie zal worden gecorrigeerd in het betreffende voorstel.

Agendapunt 3.1
Vaststellen/wijzigen/afsluiten investeringskredieten
Specifiek: Investeringskredieten
Portefeuillehouder: Remy Sleijpen
Vraag van de heer Litjens
Als ik het goed begrijp kan ik de risico's pas op een later moment in kaart zien, evenals de financiële 
consequenties. Aangezien de belasting inkomsten later geïnd worden en de kans aanwezig is dat een 
substantieel deel niet geïnd zal worden hierbij de vraag:
In hoeverre gaat dit de liquiditeit op korte termijn beïnvloeden en wat is de invloed op het MIP?
In hoeverre heeft de slibproblematiek invloed op de liquiditeit en op het ..............

Met andere woorden als het extra krediet van ruim 6.8 miljoen wordt ingepast in de MIP 2021-2030 
hoe verhouden zich dan de waarschijnlijk hogere kapitaallasten tot de waarschijnlijk mindere en latere 
belasting inkomsten. Aangezien het gehele weerstandsvermogen opgesoupeerd wordt door de 
slibproblematiek en er nog een gat van 1.3 miljoen over blijft, Heb ik op dit moment onvoldoende 
inzicht en input om met dit voorstel te kunnen instemmen?

Respons:
Voor het effect op de liquiditeit is bepalend in welk jaar welk bedrag wordt uitgegeven aan 
investeringen. Dit vertaald zich in de investeringsbudgetten per jaar.
Over de planperiode mag het investeringsbudget voor het MIP gemiddeld € 25,2 mln. per jaar 
bedragen (normatief bepaald). De verdeling over de individuele jaren kan wijzigen.
In de planperiode van het MIP is het investeringsbudget in de beginjaren al deels ingevuld door 
concrete projecten. Voor het niet ingevulde deel is het restant normatieve bedrag opgevoerd.
De nu aangevraagde kredieten hebben betrekking op het nog niet ingevulde deel van de 
investeringsbudgetten.
Over de wijziging in de verdeling van de investeringsbudgetten over de individuele jaren wordt telkens 
bij de directierapportage verantwoording afgelegd.
Er zijn geen problemen met betrekking tot de liquiditeit.
Wanneer sprake is van concentratie van investeringsbudgetten in een ander jaar dan gepland, dan 
leidt dat tot verschuiving in de momenten waarop liquiditeit benodigd is. Het effect hiervan op de 
rentekosten is waarschijnlijk beperkt. Dit omdat al veel leningen zijn afgesloten met uitgestelde 
stortingsdatum.
 
Voor het effect op de begroting (en als afgeleide daarvan het tarief) is bepalend het moment van 
gereedkomen van projecten. Wanneer deze momenten niet wijzigen, dan is er ook geen effect op de 
begroting. Pas als er sprake is van verschuiving in moment van gereedkomen van projecten, is er ook 
een gevolg voor de begroting.



Agendapunt 3.2
Directierapportage Q4 2019
Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck, Arnold Jansen, Remy Sleijpen
Vraag vanuit de heren Breugelmans en Dupont:
Hoe staat het met de implementatie van operatie waterkracht na 15 van de 24 maanden (ruim 60% 
van de benodigde tijd)? 

Respons:
 

Thema Voortgang Overdracht van Operatie 
Waterkracht naar lijn

Ontwikkelen van en sturen op strategische 
doelen

Het strategische proces is verbeterd en geaccordeerd door 
DT. Het proces is deels doorlopen: het strategisch kader is in 
concept opgesteld; Het strategisch plan is met inbreng van 3 
sectoren (en WL) in concept opgesteld. Bijbehorende 
strategische KPI’s zijn opgesteld. KSF’s zijn bepaald. 
Netwerkgroepen, met wederom deelnemers uit 3 
sectoren,  zijn/worden opgestart. Er wordt gewerkt aan 
samenhang tussen strategisch en operationeel niveau, waarbij 
in eerste instantie de tactische plannen opgesteld worden.

Q2 2020 (éénmaal strategie-
cyclus doorlopen)

Managen van Portfolio Proces is opgesteld en wordt doorlopen. Onderkenning 
dat innovaties, onderzoeksvragen en studies apart van 
asset-gerelateerde projecten behandeld moeten worden 
binnen portfolio.

Q2 2020 (na herijking proces)

Managen van Projecten Rollen en taken zijn vastgelegd (met name 
opdrachtgever en  opdrachtnemer). Interface met 
Portfoliomanagement is ingericht. Proces wordt 
doorlopen. Per kwartaal een interne audit op het proces. 
Eerste audit resultaten zijn positief.

Q2 2020: (Interne) audit op 
proces.

Integraal Asset Management Systeem (risico gestuurd) en assetmanagement rollen 
zouden in Q1 voorgelegd worden aan het DT om ze 
vervolgens vast te stellen. Dit is vertraagd. Een GAP-
analyse heeft plaatsgevonden waarbij de huidige 
situatie vergeleken is met de ISO55000-normering.

Q4 2021

Procesgericht werken Presentatie in DT geweest. De bedrijfsprocessen en 
proces-methode zouden eind Q1 gepresenteerd worden 
aan het DT om ze vervolgens vast te stellen. Dit is 
vertraagd.

Q4 2020

Innovatieagenda Innovatieagenda is gekoppeld aan innovatieproces en is 
input voor het portfolioproces. Innovatieagenda wordt 
minimaal jaarlijks opgesteld, maar krijgt een steeds 
dynamischer karakter. Eind Q1 wordt gestart met het 
opstellen van het innovatieproces.

Q2 2020

IT-transitie, digitalisering en big data Diverse onderzoeken worden in Q1/Q2 omgezet naar 
adviezen in de lijn. Zorgpunt is het ontbreken van een 
bovenliggende visie m.b.t. IT/digitalisering. Dit wordt 
door S&I opgepakt.

Nog te bepalen



Leiderschaps-, cultuur- en 
mensontwikkeling

Er is niet maar één cultuur binnen WBL. Verschillende 
organisatieonderdelen, verschillende processen kunnen 
om een verschillende cultuur vragen. Binnen DT wordt 
bepaald of naast ontwikkelingen in de sectoren, naast 
de ontwikkelingen bij de overige thema’s van Operatie 
Waterkracht en naast de instroom van veel nieuwe 
collega’s nog extra activiteiten moeten worden 
ondernomen t.b.v. leiderschap-, cultuur- en 
mensontwikkeling. Vooralsnog is de keuze gemaakt 
geen extra activiteiten op te starten.

Nog te bepalen

Ketensamenwerking De verantwoordelijkheid m.b.t. ketensamenwerking is 
duidelijk belegd. Planning van menskracht en materiaal 
is onderdeel van integraal plannen. Het organiseren van 
samenwerking is gedefinieerd als KSF.

Nog te bepalen

Integrale planning Operationele planning is door werkvoorbereiders en 
lijnoperators opgepakt. Ook projectmanagement en 
Engineering zijn in de planning gebracht, waarbij er nog 
steeds zorg is over de kwaliteit van de input.

Q4 2020

Betrokkenheidsmeting De keuze voor een ondersteunende partij is recent 
gemaakt. Eerste metingen worden in 2020 verwacht, 
ondanks dat er achterstand is t.o.v. de oorspronkelijke 
planning

Q2 2020 (na sturing op basis 
van 1e meting)

Agendapunt 3.2
Directierapportage Q4 2019
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag vanuit de heren Breugelmans en Dupont:
In de directierapportage Q3 was het nog de verwachting dat de slibproblemen tot extra kosten t.g.v. € 
3,1 mio. zou leiden, de werkelijke kosten bedragen € 4,8 mio. Hetgeen een overschrijding van bijna 
60% betekent.
We zijn in deze niet in control. Hoe denkt het DB dit probleem beheersbaar te houden? Is er al zicht 
op de kosten 2020, kunt u ons daarin meenemen?

Respons: 
De extra kosten in het 4e kwartaal 2019 zijn gerelateerd aan de afzet problemen van slibkorrel. Deze 
onvoorziene gebeurtenis, die zich meerdere keren heeft voorgedaan is opgenomen in de mededeling 
aan het AB Slibproblematiek d.d. 13-11-2019.
De financiële impact is groter geweest dan op dat moment kon worden ingeschat. Deels is dit 
veroorzaakt doordat met de nodige inspanningen toch is bereikt dat alsnog alle extra slib extern kon 
worden verwerkt, waardoor per ultimo 219 geen duwboten meer nodig waren. De kosten voor de 
verwerking van dit slib (transport en externe verbranding) zijn daarmee volledig ten laste van 2019 
gekomen.

WBL is, ook al komt het niet zo over, in control. Alleen zijn wij wel volledig afhankelijk in de 
samenwerking met derden omtrent wat er wel en niet mogelijk is. Een van onze afnemers had in het 
4e kwartaal dermate grote problemen dat dit wederom heeft geleid tot extra kosten voor WBL. Op het 
moment dat wij als WBL in de problemen komen zijn er niet direct oplossingen mogelijk zonder dat dit 
financiële dan wel aanbestedingsplichtige consequenties heeft. WBL is thans een juridisch onderzoek 
gestart om dezelfde problematiek voor de toekomst te voorkomen en te bekijken in welke mate er 
mogelijkheden zijn de geleden schade gedeeltelijk dan wel volledig te kunnen verhalen. Daarnaast 



worden er scenario’s uitgewerkt en doorgerekend om te bekijken wat de best manier is om in de 
toekomst te kunnen acteren in relatie tot de vigerende wet- en regelgeving.

In de mededeling aan het AB Slibproblematiek d.d. 27-02-2020 is een doorkijk gegeven naar 2020. 
Diverse acties zijn daarin nader toegelicht. Zoals beschreven in de mededeling heeft WBL ook voor 
2020 een uitdaging om binnen de financiële kaders te blijven. We zullen in de bedrijfsvoering 2020 
zoeken naar verbeterslagen die de veronderstelde overschrijding in de begroting kunnen voorkomen.

Agendapunt 3.2
Directierapportage Q4 2019
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag vanuit de heren Breugelmans en Dupont:
Graag zouden we een toelichting ontvangen op de lagere onderhoudskosten ad € 0,89 mio. 

Respons: 
In de 2e helft van 2018 is gestart met een centraal magazijn in Susteren. In 2019 is verder gegaan met 
het “inboeken” in het centraal magazijn van reeds eerder aangeschaft materiaal aanwezig op de 
rwzi’s. Een dergelijke verhuizing van materiaal naar het magazijn heeft een eenmalig 
exploitatievoordeel in het betreffende boekjaar omdat de waarde op de balans wordt aangehouden. 
Na uitgifte van voorraad uit het centraal magazijn worden de kosten geboekt. Deze 
boekingssystematiek is op voorhand met de accountant afgestemd en heeft in 2019 geleid tot lagere 
kosten op onderhoud. 

Agendapunt 3.2
Directierapportage Q4 2019
Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck
Vraag vanuit de heren Breugelmans en Dupont:
We zien een zeer forse stijging van het aantal FTE’s ten opzichte van de oorspronkelijke begroting 
(+62,5). We ontvangen graag een goed inzicht in de verwachte en behaalde effecten van de operatie 
Waterkracht. Wat is het effect van deze stijging op de getallen in 2020? 

Respons:
De in het dashboard Q4 2019 opgenomen indicator zet de oorspronkelijk begrote formatie aan eigen 
personeel af tegen de gerealiseerde bezetting van eigen personeel + inhuur derden.
Hieruit blijkt dat er een toename was van 62,5 fte.
De omzetting van inhuur naar vaste medewerkers leidt tot lagere overall kosten, meer kwaliteit en is 
een koers die is ingezet door het programma Waterkracht.
 
In de bestuurlijk vastgestelde MJR 2019-2028 / Begroting 2019 is een formatie opgenomen van 166,8 
fte aan eigen personeel en een budget van € 1,1 mln aan inhuur derden. Inhuur derden wordt in de 
begroting niet in fte uitgedrukt.
De weergegeven formatie 155,1 in het dashboard is als gevolg van een kopieerfout dus niet juist en 
bedraagt 166,8. De stijging van 166,8 begroot naar een realisatie van 217,6  bestaat uit enerzijds uit 
invulling van vacatures + inzet van personeel derden.
 
Na vaststelling van de MJR/Begroting 2019 zijn de navolgende besluiten genomen met formatieve 
gevolgen waardoor de formatie is gestegen van 166,8 naar 210,5:

 Bestuurlijk vastgesteld Operatie Waterkracht: + 40,9 fte voor het kunnen voldoen aan de 
bestuurlijke opdracht 2030, generatiepact. Voor boekjaar 2019 was dit budgettair neutraal.

 Budgettair neutraal besluit binnen het mandaat van de Directeur: uitbreiding formatie: nieuwe 
functie functioneel beheer sharepoint: +1,0 fte.

 Budgettair neutraal besluit binnen het mandaat van de Directeur: uitbreiding formatie: 
adviseur rioleringstechniek: +1,0 fte.

 Besluit DB 20-03-2019. Uitbreiding formatie t.b.v. dienstverlening Samenwerking met 
Waterschap Limburg op beheer en onderhoud van kunstwerken klanten: + 0,8 fte



 
In de inhuur 2020 zit geen extra inhuur i.v.m. het hoge investeringsvolume in 2020.

 
FTE (bezetting) per ult. van 

de maand  FTE Formatie 

 Inhuur Vaste bezetting Totale bezetting Vaste formatie*

aug-18 47,5 146,4 193,9 166,8

dec-18 41,6 147,5 189,0 166,8

dec-19 30,7 187,0 217,6 210,5

mrt-20 19,3 187,3 206,6 210,5

* bestuurlijk vastgestelde formatie   

Agendapunt 3.2
Directierapportage Q4 2019
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag vanuit de heren Breugelmans, Dupont en Litjens:
Zuiveringsprestaties N(stikstof) blijven achter bij verwachtingen. U geeft aan dat externe oorzaken en 
werkzaamheden een belangrijke rol spelen. Ook procesverstoringen hebben invloed. Naar de 
toekomst lijkt het niet dat deze problemen opgelost (kunnen) worden. Is dit houdbaar, ook in kader 
van de te behalen doelen KRW? 

Respons:
3 Rwzi’s van het WBL kampen met overschrijdingen met betrekking tot de stikstofverwijdering, te 
weten: Wijlre, Roermond en Venlo. Om de oorzaken te achterhalen heeft WBL onderzoeken zoals 
procesanalyses, extra bemonsteringen van het influent en onderzoek naar de slibactiviteit verricht. 
Deze onderzoeken hebben uitgewezen dat de rwzi’s proces technisch correct functioneren. Ondanks 
optimalisaties van de procesregelingen en/of het doseren van extra chemicaliën, zijn de installaties 
niet in staat om de vergunde normen te realiseren. In alle situaties is de samenstelling van het influent 
de oorzaak van de overschrijdingen.

Waterschap Limburg (WL) is tijdens regulier ambtelijk overleg (laatste overleg d.d. 26-03-2020) en 
tussentijds schriftelijk geïnformeerd over uitgevoerde onderzoeken en bevindingen. WBL heeft echter 
geen bevoegdheid om onderzoek te verrichten naar de eventuele lozende partijen. Daarom is WL 
herhaaldelijk verzocht om onderzoek en/of acties te initiëren met betrekking tot de eventuele lozers. 
WL heeft binnen de toegekende bevoegdheden de gevraagde activiteiten gestart. WL geeft echter 
aan  deze trajecten moeizaam en traag kunnen verlopen als gevolg van de betrokkenheid van andere 
instanties (RUD en gemeenten). Als gevolg hiervan blijven de WBL installaties kampen met 
procesverstoringen en kan niet worden voldaan aan de door WL gestelde vergunde normen. 

Overall geldt dat het afgeven van en/of handhaven op lozingsvergunningen geen WBL taak is. WBL 
heeft tot taak het afvalwater te zuiveren. Echter zolang het te zuiveren afvalwater stoffen bevat die de 
biologische zuiveringsprocessen negatief beïnvloeden kan WBL, ondanks maximale inspanningen en 
kosten de vergunde normen moeilijk of niet realiseren. WBL is en blijft in deze volledig afhankelijk van 
de inspanningen van het Waterschap Limburg en de andere betrokken bevoegde gezagen.



Agendapunt 3.3
Drempelbedragen voor inkoop en aanbesteding en voor financieel mandaat
2020-2021
Akkoord bevonden door de heren Breugelmans, Dupont en Litjens.

Agendapunt 3.4
Vergaderplanning
Akkoord bevonden door de heren Breugelmans, Dupont en Litjens.

Agendapunt 3.5
Gunningsvoorstel EU-aanbesteding accountantscontrole 2020-2023
Akkoord bevonden door de heren Breugelmans, Dupont en Litjens.

Agendapunt 5.1
Overzicht ziekteverzuim 2015-2019 en de trend
Akkoord bevonden door de heren Breugelmans, Dupont en Litjens.

Agendapunt 7.
Rondvraag
Vraag vanuit dhr. Litjens:
Zijn de gevolgen van onderstaande link in beeld en zo ja wat zijn deze?
https://www.taxlive.nl/nl/documenten/vn-vandaag/zuiveringsheffing-sneuvelt-door-publicatiegebrek-
nen-normen/

Respons:
Er zijn tekortkomingen met betrekking tot de publicatieplicht van NEN-normen geconstateerd; er zal 
moeten voldaan worden aan de kenbaarheidseisen. Concreet zullen de in de verordening opgenomen 
normen, kort gezegd, deugdelijk moeten worden gepubliceerd. Van een deugdelijke publicatie is in het 
algemeen sprake als in de verordening wordt verwezen naar een in de Staatscourant gepubliceerde 
tekst daarvan en in die belastingverordening de correcte volledige titel van die tekst alsmede het 
publicatiejaar en -nummer van de Staatscourant worden vermeld. Dit zal gecorrigeerd moeten 
worden. BsGW is verantwoordelijk voor de uitvoeringtaken voor de metingen en analyses van het 
vaststellen van de zuiveringsheffing. Met hen is contact over de oplossing.
Door deze situatie lopen we een groot financieel risico met betrekking tot de inning van de 
zuiveringsheffing.

Agendapunt 7.
Rondvraag
Vraag vanuit dhr. Litjens:
Onderstaande is gekopieerd uit vergadering van 18 december.
“Rondvraag: Geïnformeerd wordt naar de voortgang en de verdere opvolging met betrekking tot het 
besluit over de huisstijl. Aangegeven wordt dat gewerkt wordt aan een definitief ontwerp. Wanneer dat 
beschikbaar is wordt dit ter informatie toegezonden incl. de vervolgstappen die dan gezet worden.”

Hoe verhoudt zich het antwoord in de rondvraag zich met de presentatie van de nieuwe huisstijl in het 
Bedrijfsblad van April jongstleden?

Respons:
WBL heeft het definitieve logo begin januari in gebruik genomen. We hebben verzuimd het bestuur 
hierover vooraf te informeren. Waarvoor onze excuses.
Zoals eerder aangegeven wordt het oude logo geleidelijk vanwege kostenbesparing ingevoerd. 
Digitaal worden alle formulieren vervangen door de nieuwe formats. Alhoewel dit weinig kosten met 

https://www.taxlive.nl/nl/documenten/vn-vandaag/zuiveringsheffing-sneuvelt-door-publicatiegebrek-nen-normen/
https://www.taxlive.nl/nl/documenten/vn-vandaag/zuiveringsheffing-sneuvelt-door-publicatiegebrek-nen-normen/


zich meebrengt, vraagt dit wel capaciteit en kan dit niet in 1 keer. Bij onze auto’s zal voorlopig alleen 
op nieuwe auto’s het nieuwe logo te zien zijn enz. Op die manier maken we steeds opnieuw een 
kostenbewuste afweging.
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Beantwoording vragen AB
Van Sector Bedrijfsondersteuning/Operatie en 

onderhoud/Strategie en Innovatie ID-nummer WBL-1816763946-178

Portefeuillehouder /

Onderwerp Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.

Agendapuntnr. / AB-vergadering 23 april 2020

Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL vergadering van 1 april jl. per agendapunt.

Inbreng Fractie Bedrijven Dhr. Jan Houwen d.d. 16 april 2020.

Agendapunt 3.1
Vaststellen/wijzigen/afsluiten investeringskredieten 
Portefeuillehouder: Remy Sleijpen
Opmerking Pagina 1: Onderbesteding ca 4 miljoen euro, dit is zeer aanzienlijk en levert vraagtekens op 
voor betrouwbaarheid investeringsramingen, wat zijn hier voor verbetermogelijkheden?

Respons:
Wij weten uit ervaring dat bij een aantal projecten na kredietvotering de scope en raming moeten worden 
bijgesteld. De onnauwkeurigheid bij het ramen van investeringsprojecten kent een aantal oorzaken. Het is 
inherent aan het tijdstip waarop het besluitvormingsproces plaatsvindt dat er slechts een zo realistisch 
mogelijke inschatting kan worden gemaakt van de verwachte middelen en resources (25% afwijking). 
Naarmate de voorbereiding van de uitvoering vordert neemt de nauwkeurigheid toe (10% afwijking). 
Afhankelijk van de aard van de projecten kunnen tijdens de uitvoering nog afwijkingen aan het licht 
komen. Met name als de technische staat van assets van tevoren niet kan worden bepaald. Daarnaast 
zijn de uitkomsten van aanbestedingen bepalend in het uiteindelijke uitgavenniveau en daarmee het 
benodigde krediet.
Er wordt constant geëvalueerd om aanknopingspunten te vinden om de informatiepositie ten tijde van de 
kredietaanvraag te verbeteren. We onderzoeken constant of en welke verbeteringen we kunnen 
implementeren om tot een exactere raming te komen. 

Opmerking Pagina 2: Waardoor ontstaat de vraag voor verhoging van het krediet voor categorie B.  Een 
verhoging van 10% is aanzienlijk...kon dit niet worden voorzien?

Respons:
De organisatie heeft het afgelopen jaar veel energie gestoken in het verschaffen van overzicht en inzicht 
in de projectenportfolio om te komen tot een nog realistischere vooruitblik (forecast) op projectmatige 
activiteiten die de komende jaren nodig zijn. Door dit inzicht zijn we beter in staat zaken in samenhang op 
te pakken. Hierdoor hebben wij de scope-activiteiten kunnen verbreden met – naar de toekomst toe - 
noodzakelijke uitbreidingen. Deze uitbreiding resulteert in het verzoek tot verhoging van het krediet in 
categorie B met 10%.
We zijn in de gelegenheid om slim gebruik te maken van de ruimte in onze capaciteit waar dat mogelijk 
was. Dit heeft ertoe geleid dat wij een aantal zaken naar voren hebben kunnen halen uit de voorraad 
toekomstige projecten. Deze hebben we mee kunnen nemen c.q. te combineren met lopende projecten. 
Uiteraard heeft dit er wel toe geleid dat wij de financiën voor deze activiteiten ook naar voren hebben 
moeten halen, hetgeen tot een hogere investeringsruimte heeft geleid. Enkele voorbeelden zijn de 
werken aan diverse fakkelinstallaties en aanvullende werken (bv lavafilters) bij de 
geurbestrijdingsmaatregelen Hoensbroek. 
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Agendapunt 3.2
Directierapportage Q4 2019 
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag Pagina 1:
Voor 2 van de 17 zuiveringsinstallaties kan objectief nog niet het zuiveringsresultaat worden vastgesteld 
omdat er sprake is van nieuwe normen.
Er kan toch wel getoetst worden op de oude normen, en vooruitlopend ook op de nieuwe te verwachten 
normen?

Respons:
Zuiveringen worden getoetst aan een voortschrijdend jaargemiddelde met eventueel nog 
gebruikmakende van een zomer- en wintertoetswaarde. Dat betekent concreet dat er continu wordt 
gekeken naar de periode van de 365 voorliggende dagen. Het voortschrijdend jaargemiddelde houdt er 
rekening mee dat een rwzi soms beter en soms minder goed presteert (doorgaans respectievelijk zomer- 
en winterperioden). 
Bij de overgang naar een nieuwe norm is er sprake van een aanscherping van de bestaande norm. 
Omdat de oude norm niet meer van toepassing is, kan en mag hier niet meer aan worden getoetst. Bij de 
start van de nieuwe norm moet aan deze norm worden getoetst. Dit betekent concreet dat het 
voortschrijdende jaargemiddelde opnieuw start. Het eerste toetsmoment van de nieuwe norm is pas na 
één jaar. De overgang naar een nieuwe norm impliceert ook installatie- en/of procestechnische 
aanpassingen van een rwzi. Omdat de werking van de rwzi is gewijzigd, is er ook hier sprake van een 
overgangsperiode. Omdat een rwzi seizoensgebonden functioneert is er sprake van overgangsjaar. Door 
de combinatie van het overgangsjaar en het opnieuw starten met het voortschrijdende jaargemiddelde 
vallen het eerste officiële toetsmoment en het einde van het overgangsjaar samen. Vervolgens schuift het 
voortschrijdende jaargemiddelde weer regulier door. Uitgangspunt tijdens de overgangsperiode is zo snel 
en volledig mogelijk voldoen aan de nieuwe norm. Over de realisatie van de vergunde normen wordt 
maandelijks aan het DT gerapporteerd en per kwartaal aan het Bestuur via de directierapportage.

Opmerking Pagina 1: Wat zijn die externe factoren die in Gennep en Wijlre verantwoordelijk zijn voor het 
niet halen van de stikstofnormeringen.  Zijn er onderzoeken uitgevoerd om de lozingsovertredingen te 
traceren, en is er geen mogelijkheid om reservecapaciteit in de installaties in te bouwen om hierop actief 
mee te kunnen sturen?

Respons:
De externe factoren betreffen lozingen in het afstroomgebied van de betreffende rwzi's. Als gevolg van 
deze lozingen wordt het zuiveringsproces regelmatig verstoord en kan de stikstofnorm niet worden 
gerealiseerd.  Beide situaties worden in samenwerking met WL onderzocht. Hierbij worden o.a. 
procesoptimalisaties, aanvullende influentbemonsteringen en onderzoeken naar mogelijke 
lozingsbronnen in het afstroomgebied uitgevoerd. Het brede scala aan (combinaties van) stoffen die in 
het influent kunnen voorkomen en die de werking van de biologie kunnen beïnvloeden, maakt het 
onderzoek naar de oorzaak complex. Hierdoor ligt een passende oplossing (bv: bronaanpak of extra 
capaciteit in de installatie) niet zonder meer voor de hand en is niet op korte termijn realiseerbaar. Als 
gevolg van deze situatie kunnen de betreffende rwzi's gedurende langere perioden niet aan de vergunde 
norm voldoen.

Vraag Pagina 2: Wanneer wordt de rapportage over het ongeluk verwacht?

Respons: 
De arbeidsinspectie heeft op 22 april jl. bericht dat naar verwachting eind mei 2020 de eindrapportage te 
verwachten is. Een aantal dodelijke bedrijfsongevallen bij andere bedrijven is de reden voor de vertraging 
in de afhandeling van dit dossier.
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Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck
Vraag Pagina 2: Om welke reden is de verplichting voor de wet banenafspraak nog steeds niet opgepakt, 
zijn er belemmeringen, financieel ? Organisatorisch?

Respons: 
Wij zijn volop bezig met het onderzoeken en opstellen van een voorstel om in de toekomst te kunnen 
voldoen aan de verplichting wet banenafspraak. Zo hebben we met WL gespard, de verplichtingen in 
kaart gebracht, geïnventariseerd op welke functies we mensen uit de doelgroep banenafspraak kunnen 
inzetten. Daarnaast hebben wij 7 mei een afspraak met het WerkgeversServicepunt. Het 
WerkgeversServicepunt is een samenwerking van gemeenten, UWV, onderwijsinstellingen, kenniscentra 
en andere partijen, die onder andere informatie en ondersteuning bieden bij het in dienst nemen van 
iemand die moeilijker aan het werk komt. En valt onder de wet banenafspraak. 
Maar zoals in de directierapportage is aangegeven hebben wij, in tegenstelling tot WL niet de beschikking 
over een formatief noch budgettair kader.
Conform de wet banenmarkt zouden wij in 2021 6,3 medewerkers (4,5 fte) in dienst moeten hebben, 
oplopend naar 8,2 medewerkers (5,8 fte) in 2024. Totale kosten zijn voorlopig geprognotiseerd op € 
200.000 oplopend naar € 270.000.

Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Opmerking Pagina 2: De slibafzet is met een start in 2018 inmiddels een doorlopend groot risico, het 
ontbreekt helaas nog steeds aan een daadkrachtig plan om dit risico echt te verkleinen.  Het is te 
belangrijk om te kijken naar een structurele oplossing waar we als WBL niet of slechts voor een zeer klein 
deel afhankelijk zijn van de Markt.  In dat kader zou ik mij kunnen voorstellen dat het uitbreiden van de 
eigen verwerkingscapaciteit een reële optie is om doorlopende risico 's. structureel op te lossen

Respons:
WBL stelt een strategie op waarbij alle mogelijke opties worden geïnventariseerd en beoordeeld op 
continuïteit, duurzaamheid, kosten, flexibiliteit en tijdigheid met de scope op einde contractperiode (medio 
2023) en of op eventuele verlenging (medio 2028).
Om op korte termijn de continuïteit van de slibafvoer zeker te stellen worden er gesprekken gevoerd met 
de huidige verwerkers, is er een derde afzetroute naar verwerker in Duitsland (tot november 2020) en is 
een opslag van ontwaterd slib op de locatie in Susteren in voorbereiding.
In september 2020 staat slibstrategie op de agenda en zult u op de hoogte worden gesteld van de status 
van de slibafvoer alsook de 'longlist' aan mogelijkheden van slibafzet op de langere termijn.

Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck
Opmerking Pagina 3: De uitbreiding met FTE's was voorzien en gebudgetteerd, waarom dan niet de 
middelen en werkomgeving aanpassing die daar standaard voor nodig zijn?

Respons: 
De MJR 2019-2028/Begroting 2019 was nog gebaseerd op de oude organisatiestructuur en is 
vastgesteld in augustus 2018. In september 2018 is Operatie Waterkracht inclusief de uitbreiding van de 
formatie bestuurlijk geaccordeerd. De werkbegroting 2019 is opgebouwd vanuit de nieuwe 
organisatiestructuur waarbij de nadruk heeft gelegen op de nieuwe organisatiestructuur en de formatie en 
niet een volledige doorrekening van alle posten. Er is een bewuste keuze gemaakt voor een gefaseerde 
invulling van de vacatures. Daardoor ontstaat ruimte in de begroting om andere kosten waaronder de 
overige middelen gerelateerd aan de uitgebreide formatie op te vangen. De extra slibkosten van € 4,78 
mln. vertroebelen dit beeld. Los van de slibkosten is iedere sector binnen het eigen budget gebleven. 
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Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck, Arnold Jansen, Remy Sleijpen
Vraag Pagina 5: Er wordt bij goederen en diensten van derden onder bullit 3 vermeld dat e.e.a. ontstaat 
als gevolg van automatisering en o.a. door hogere licentiekosten als gevolg van een toename van het 
aantal medewerkers?  Dit is toch te voorzien?  Kunnen we meer aandacht geven aan zorgvuldigheid 
budgettering?

Respons: 
Zoals ook deels in het vorige antwoord verwoord heeft de nadruk gelegen op de uitwerking van Operatie 
Waterkracht, de uitvoering  van de reguliere bedrijfsvoering, taken en projecten met als extra druk de 
slibproblematiek. Van de extra € 4,78 mln aan slibkosten is € 2,0 mln opgevangen in de eigen begroting. 
De detaildoorrekening op grootboekniveau en doorvoering van budgettair neutrale begrotingswijzigingen 
zijn niet voor alle posten doorgevoerd. Los van de slibkosten is iedere sector binnen het eigen budget 
gebleven. Daar is op gestuurd en dat is gerealiseerd.

Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Opmerking Pagina 8: Het is fijn als we geïnformeerd worden, maar het bevreemd dat er geen echt 
resultaat gerichte acties ingezet worden om de problematiek te verkleinen of beter nog echt op te lossen.

Respons: 
De genomen acties m.b.t. zuiveringsresultaten zijn verwoord in de respons op uw vragen over pagina 1.
De acties m.b.t. de slibproblematiek zijn verwoord in de respons op uw vraag over pagina 2. Daarnaast 
wordt in onderstaande beantwoording ingegaan op de slibproblematiek en de oplossingsrichtingen en 
acties.
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Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Vraag Pagina 1: Is er een reden waarom die resultaten niet gedeeld zijn?  Kunnen deze niet alsnog 
opgevraagd worden en gedeeld worden met het AB?

Respons: 
De betreffende resultaten, zijn resultaten die voortvloeien uit het onderzoek verricht door het bevoegd 
gezag, zijnde in deze casus WL. Zij zijn eigenaar en beheerder van deze resultaten. Alleen zij zijn dan 
ook bevoegd deze ter beschikking te stellen. Ze zullen dan ook bij het bevoegd gezag WL moeten 
worden opgevraagd.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Vraag Pagina 2: Zijn er geen oplossingen te bedenken om de slibkorrels op te slaan, zodat het niet nodig 
is om de drooginstallatie stop te zetten?

Respons: 
Ja, dat kan, maar niet ongelimiteerd. Voor het opslaan van deze korrels is een vergunning nodig en 
specifieke installaties. Met name deze installaties zijn duur en niet voorhanden in de regio. Wanneer we 
daar vanaf zouden wijken, moeten we daarvoor weer een vergunningentraject in. Daarnaast zijn de 
alternatieven, bewerkelijker, duurder en risicovoller. We zijn nu aan het kijken of we de korrels ook bij 
andere partijen af kunnen zetten, indien noodzakelijk. Alleen ook dan hebben we te maken met de wet 
aanbesteding, met vergunningen voor transport en/of het passeren van landsgrenzen. Daarnaast is het 
tijdrovend. Tevens zijn de dan ontvangende partijen zich bewust van de problematiek en hebben vaker 
aanvullend eisen. Wij zoeken verder en stemmen regelmatig af met de portefeuillehouder.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Vraag Pagina 2: Als we de slibkorrels kunnen opslaan hebben we ook geen extra kosten voor het 
afvoeren van ontwaterd slib. Is dit niet veel voordeliger?

Respons: 
Dat lijkt wel zo, maar ook de korrels moeten worden vervoerd, eventueel worden opgeslagen, wederom 
worden vervoerd en aan een afnemer worden aangeboden. Daarnaast is het niet verstandig om op één 
paard te wedden. Flexibiliteit is wat we meer nodig hebben. Daarom willen we ons op meerdere afnemers 
concentreren. Tot op dit moment krijgen we betaald voor de korrels die we afzetten. De nieuwe partijen 
eisen een vergoeding voor het afnemen van de korrels, wat ons weer dwingt tot het doen van 
aanbestedingen, met contractuele verplichtingen over en weer.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Vraag Pagina 2: Wanneer kunnen we van de directie concrete voorstellen voor fundamentele 
oplossingen verwachten?

Respons: 
Er wordt continu nagedacht en aan gewerkt om de mogelijkheden die er zijn uit te werken in scenario's. 
Deze worden besproken met de portefeuillehouder. De oplossingen zijn steeds omkleed met voor- en 
nadelen. Daarnaast kunnen ze ook invloed hebben op onze bedrijfsvoering. De oplossing is deze bestaat 
niet omdat de marktwerking in dezen invloed heeft op de mogelijkheden. Dat is ook de reden dat we 
zoeken naar flexibele mogelijkheden om verstoringen, die altijd zullen optreden, optimaal te pareren, 
binnen de wettelijke en contractuele mogelijkheden.
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Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Remy Sleijpen
Opmerking Pagina 2: Het is in het bedrijfsleven gebruikelijk om concept cijfers te verstrekken met de 
vermelding welke aspecten nog tot bijstelling kunnen leiden voor de definitieve cijfers.

Respons: 
Het afgeven van een voorlopig jaarresultaat tijdens de jaarafsluiting is ook voor WBL mogelijk. Echter in 
lijn met de voorgaande jaren is ervoor gekozen om de jaarafsluiting af te ronden en dan in alle 
rapportages het voorlopige jaarresultaat te presenteren. Voorlopige cijfers omdat de cijfers pas definitief 
worden na uitvoering van de accountantscontrole en vaststelling door DB resp. AB.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Vraag Pagina 3: Hoe wordt het tekort opgevangen als het totale investeringsbudget en operationeel 
budget wordt overschreden. Liquiditeit wordt waarschijnlijk opgevangen binnen WL en passen nog binnen 
de leningen met uitgestelde stortingsdatum. Maar uiteindelijk zal een hoger investeringsbudget en 
operationeel budget waarschijnlijk leiden tot hogere zuiveringstarieven, en dat willen we voorkomen. Zijn 
we hier voldoende in control? Zeker ook met de stijgende operationele kosten voor de slibverwerking.

Respons: 
In de reguliere exploitatiebegroting van WBL is een post onvoorzien bij de directeur opgenomen ter 
dekking van niet voorziene gebeurtenissen die geen deel uitmaken van de risicomatrix en 
weerstandsvermogen. De post onvoorzien bedraagt 0,4% van het begrotingstotaal en bedroeg in 2019 € 
292.000.
WBL beschikt op de balans over twee reserves: 
" weerstandvermogen (€ 1,5 mln).
" de reserve voor innovatie-duurzaamheid bevat nog geen saldo.

Een eventuele overschrijding van het investeringsbudget wordt qua liquiditeit opgevangen door het 
aantrekken van langlopende leningen.
Een overschrijding van het operationele budget, leidend tot een negatief exploitatieresultaat, wordt mede 
afhankelijk van de oorzaak gedekt uit het weerstandsvermogen en/of aangezuiverd door WL.
In 2019 zijn door gerichte acties waarbij continu de afweging is gemaakt wat de gevolgen waren binnen 
de eigen begroting € 2,0 mln exploitatiekosten opgevangen ter dekking van de slibproblematiek.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck
Opmerking Pagina 5: Was dit niet een van de kernpunten van de operatie waterkracht? En nu zijn er 
geen verdere acties, is wel vreemd?

Respons: 
Er is geconstateerd dat er niet behoefte is aan maar één cultuur. Er wordt continu gewerkt aan nieuwe 
cultuur. Een cultuur die passend is bij de sector of afdeling. Ook het groot aantal nieuwe medewerkers 
zorgt voor verandering van cultuur door de inbreng van nieuwe gewoonten en gedragingen. Tenslotte 
wordt ook via de elf programma-onderdelen, met name Procesgericht werken, gewerkt aan 
cultuurverandering. Overall is de verbinding tussen al deze bestaande en nieuw gevormde culturen het 
streven naar meer daadkracht, samenwerkingsvermogen en innovatievermogen. Aangezien er dus al op 
veel fronten gewerkt wordt aan "nieuwe cultuur" heeft het DT besloten dat er op dit moment niet nog een 
extra activiteiten opgestart worden om cultuurverandering te weeg te brengen.
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Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag Pagina 5: Waarom zijn er geen acties opgestart om te onderzoeken of en hoe we volledig 
zelfstandig onze afvalstromen kunnen verwerken en zo mogelijk deze als grondstoffen kunnen ver 
markten. Dit is een uitgelezen kans om het risico echt te minimaliseren en te werken aan een volledig 
circulair waterschap?

Respons: 
We kunnen constateren dat dit een onterechte aanname is. Dit aspect is een onderdeel van de totale 
slibstrategie en wordt ook in de alternatieven die nu bedacht worden om de huidige problematiek in de 
grip te krijgen en te houden meegenomen. Hierover vindt constante afstemming plaats tussen de sector 
Productie en Onderhoud en Strategie en Innovatie.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck
Vraag Pagina 6: Totaal wordt nu onderbouwd een stijging van 43,7 Fte, waarvoor zijn de resterende 7 
fte's?

Respons: 
De formatie eigen personeel is toegenomen met 43,7 fte zoals toegelicht in de beantwoording in de 1e 
ronde.
De daadwerkelijk bezetting zoals gepresenteerd in de directierapportage bestond uit 
187 fte eigen personeel en 30,6 fte aan inhuur, in totaal 217,6 fte.
Daarmee bleef de daadwerkelijk bezetting (187 fte) van eigen personeel onder de toegestane formatie 
(210,5 fte ). Deels is de vacatureruimte gerelateerd aan Operatie Waterkracht ingevuld middels inhuur 
van derden. Deels wordt inhuur derden ingezet voor de inzet van bepaalde specialismes die niet 
structureel maar tijdelijk nodig zijn of opvang in piekperiodes. Budgettair was in 2019 sprake van een 
onderschrijding van de personeelskosten.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag Pagina 7: Is het technisch niet mogelijk de installaties te verbeteren, cq capaciteit te vergroten 
waardoor er voldoende reservecapaciteit beschikbaar is om een groot deel van de calamiteiten op te 
lossen?

Respons: 
Technisch is in principe alles mogelijk. Wel moeten we het nu doen met de installaties die we in de 
bedrijfsvoering aanwezig hebben. Deze zijn geoptimaliseerd en hebben hun grenzen van optimale 
productie bereikt. Er komen wel steeds meer geavanceerde machines op de markt, maar die zijn zeer 
investeringsintensief. Alvorens daartoe over te gaan is het van belang welke koers we gaan varen. 
Hierover zijn we in gesprek met de sectoren Productie en Onderhoud en Strategie en Innovatie, in 
afstemming met de portefeuillehouder.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag Pagina 8: Is er in het kader van risicobeheersing een mogelijkheid om hier een financiële 
inschatting van te maken?

Respons: 
Op dit moment niet. We zullen dit voorleggen aan onze jurist om te bekijken welke weg we moeten 
bewandelen om een risico-inschatting te maken en om te bekijken wat de mogelijke financiële impact van 
het risico wanneer het zich voordoet.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.



8

Pagina 8 Agendapunten 3.1, 3.3, 3.4, 3.5 en 5.1. Zijn akkoord bevonden door Dhr. J. houwen.
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Beantwoording vragen AB
Van Sector Bedrijfsondersteuning/Operatie en 

onderhoud/Strategie en Innovatie ID-nummer WBL-1816763946-178

Portefeuillehouder /

Onderwerp Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.

Agendapuntnr. / AB-vergadering 23 april 2020

Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL vergadering van 1 april jl. per agendapunt.

Inbreng Fractie Waterbelang Dhr. Marc Breugelmans & Dhr. Rein Dupont d.d. 23 april 2020.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag Pagina 1: Op welke termijn mogen we het alsnog op te stellen rapport ontvangen?

Respons: 
De betreffende resultaten, zijn resultaten die voortvloeien uit het onderzoek verricht door het bevoegd 
gezag, zijnde in deze casus WL. Zij zijn eigenaar en beheerder van deze resultaten. Alleen zij zijn dan 
ook bevoegd deze ter beschikking te stellen. Ze zullen dan ook bij het bevoegd gezag WL moeten 
worden opgevraagd. We streven er naar om het rapport het eerst volgende AB WBL vergadering gereed 
te hebben.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Opmerking Pagina 2: Graag de toezegging vanuit het DB dat er inzake de slibproblematiek standaard 
elke vier weken wordt gerapporteerd!

Respons: 
De portefeuillehouder zal maandelijks afstemmen met de organisatie of een separate rapportage aan de 
orde is. Zo ja, zult u die ontvangen. Indien niet zal dat worden medegedeeld.

Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Patrick van der Broeck
Vraag Pagina 4 en 5: Wij missen de eindconclusie dat operatie Waterkracht binnen de gestelde termijn 
van 24 maanden wordt gerealiseerd. Of is dit gezien de vertragingen en onderliggende opmerkingen niet 
meer mogelijk? Graag een duidelijke uitspraak!

Respons: 
De inzet is dat de operatie binnen24 maanden is afgerond. Mocht dat (op onderdelen) niet volledig 
lukken, zult u daarover desgewenst geïnformeerd worden.
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Document: Beantwoording schriftelijke vragen n.a.v. AB WBL van 1 april jl.
Portefeuillehouder: Arnold Jansen
Vraag Pagina 5 en 6: Wij missen een inschatting van de extra kosten slibverwerking. Met hoeveel extra 
euro’s bij verschillende scenario’s moeten wij in 2020 rekening houden?

Respons: 
Helaas is dat niet op voorhand aan te geven. D.d. 22 april is de ‘Bestuursrapportage slib april 2020’ 
gepubliceerd. Hierin is de actuele status van de slibproblematiek beschreven. De extra gemaakte kosten 
tot en met 31 maart 2020 bedragen naar schatting € 0,58 mln. Op dit moment wordt door de jurist in 
afstemming met de uitvoeringsorganisatie gekeken welke claim in deze kan worden neergelegd bij de 
contractpartners. Via de periodieke slibrapportages en directierapportages zal aan het bestuur inzicht 
worden gegeven in de voortgang, risico’s en financiële consequenties.
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AB Onderwerpenlijst
ID-nummer WBL-1816763946-157

Unit  Productgroep BS_productgroep

*V = Voorstel
*M = Mededeling

*O = Opiniëren
Onderwerp GeplandNr. Verantwoordelijke Sector V*

M*
O*

1 Operatie en Onderhoud Investeringen slibopslag Susteren V 06 mei 2020

2 Bedrijfsondersteuning Ontwerp-Meerjarenraming 2021-2030 en Ontwerp-
Begroting 2021

V 06 mei 2020

3 Bedrijfsondersteuning Jaarrekening 2019 V 06 mei 2020

4 Strategie en Innovatie Verdiepingsslag AB-WBL met directie omtrent uitwerking 
opdracht zoals gegeven door WL; delen van inzichten en 
effecten op begroting en meerjarenraming

M 06 mei 2020

5 Bedrijfsondersteuning Directierapportage Q1 2020 V 01 juli 2020

6 Bedrijfsondersteuning Investeringsprogramma 2021-2025-2030 (MIP) V 01 juli 2020

7 Strategie en Innovatie Projectaanpak Zonnepanelen fase 2 V 01 juli 2020

8 Bedrijfsondersteuning Directierapportage Q2 2020 V 16 september 2020

9 Bedrijfsondersteuning Vaststellen/wijzigen/afsluiten investeringskredieten Q2 
2020

V 16 september 2020

10 Strategie en Innovatie Slibstrategie lange termijn O 16 september 2020

11 Bedrijfsondersteuning Directierapportage Q3 2020 V 16 december 2020

12 Bedrijfsondersteuning Vaststellen/wijzigen/afsluiten investeringskredieten Q3 
2020

V 16 december 2020

13 Bedrijfsondersteuning Werkbegroting 2021 en investeringsbudget 2021 V 16 december 2020

14 Bedrijfsondersteuning Normen- en Toetsingskader 2020 V 16 december 2020

15 Bedrijfsondersteuning Uitgangspunten strategisch kader voor de MJR 2022-
2026-2031 en de Begroting 2022

M 16 december 2020

16 Bedrijfsondersteuning Directierapportage Q4 2020 V 7 april 2021

17 Bedrijfsondersteuning Jaarrekening 2020 V 7 april 2021

18 Bedrijfsondersteuning Ontwerp-Meerjarenraming 2022 -2031 en de ontwerp-
begroting 2022

V 7 april 2021

19 Strategie en Innovatie Project Westelijke Mijnstreek O n.t.b.

20




